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  RG.0002.33.2014 

 

Protokół  Nr XXXV/2014 

z sesji Rady Gminy Radomyśl nad Sanem 

z dnia 25 czerwca  2014 roku 

odbytej w  siedzibie Urzędu Gminy Radomyśl nad Sanem  

 

 

Sesja Rady Gminy Radomyśl nad Sanem rozpoczęła się o godz. 915, a zakończyła o 

godz. 1351. 

 

Ad.I. Godz. 915 

Sesję Rady Gminy otworzył Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński, który 

powitał przybyłych radnych i gości zaproszonych. Następnie w oparciu o listę 

obecności stwierdził prawomocność obrad, ponieważ w chwili otwarcia sesji 

uczestniczyło 13 radnych na ogólną liczbę 15 ( brak radnego Kazimierza Pasztaleńca, 

radna Małgorzata Krawiec brała udział w obradach od godz. 930). 

Lista obecności radnych oraz lista pozostałych osób obecnych na sesji stanowią 

załączniki do niniejszego protokołu. 

 

Ad.II. Godz. 917 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński przedstawił  porządek obrad sesji, 

do którego nie zgłoszono uwag. 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził przegłosowanie zaproponowanego porządku 

obrad. 

W głosowaniu porządek obrad został przyjęty w głosowaniu – 13 głosów „za” – 

jednogłośnie. 

 

Porządek obrad sesji: 

I. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

II. Przyjęcie porządku obrad. 

III. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy. 

IV. Wystąpienie Wójta Gminy. 

V. Przyjęcie uchwał Rady Gminy w sprawie: 

                     1)  przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 

Rodzinie na lata 2014-2020, 

                     2) uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Radomyśl nad 

Sanem, 

   3) ustalenia zasad odpłatności za świadczenia udzielane przez 

przedszkole publiczne prowadzone przez Gminę Radomyśl nad 

Sanem, 

   4) nadania imienia szkołom wchodzącym w skład Zespołu Szkół w 

Antoniowie, 

                     5) wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości, 
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  6) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy, 

  7) rozpatrzenia skargi na działalność  Wójta Gminy, 

  8) rozpatrzenia skargi na działalność  Wójta Gminy, 

                    9) zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem       

z wykonania budżetu gminy za 2013 rok 

                          a) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu i sprawozdania 

finansowego za 2013 rok, 

                          b) zapoznanie z uchwałą RIO w sprawie opinii o przedłożonym przez 

Wójta Gminy sprawozdaniu rocznym z wykonania budżetu i 

sprawozdaniu finansowym za 2013 r. 

                    10) udzielenia Wójtowi Gminy Radomyśl nad Sanem absolutorium z 

tytułu wykonania budżetu za 2013 rok, 

                          a) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie 

absolutorium dla Wójta Gminy za 2013r. 

                          b) zapoznanie z uchwałą RIO w sprawie zaopiniowania 

przedłożonego przez Komisję Rewizyjną wniosku o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy z wykonania budżetu gminy za 

2013r. 

                     11) udzielenia pomocy finansowej samorządowi Powiatu 

Stalowowolskiego na realizację zadania publicznego, 

                     12) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej, 

                     13) zmian w uchwale budżetowej na 2014 rok, 

                     14) wniosku o nadanie Srebrnego Krzyża Zasługi dla Wójta Gminy 

Pana Jana Pyrkosza. 

      VI.     Interpelacje, zapytania i wolne wnioski radnych. 

VII. Zakończenie XXXV sesji Rady Gminy. 

 

Ad. III. Godz. 920                      

Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński poinformował, że protokół                    

z poprzedniej sesji Rady Gminy z dnia 09.05.14r. znajdował się zwyczajowo do 

wglądu w biurze obsługi Rady Gminy oraz został przesłany na adresy meilowe 

radnym, którzy wyrazili na to wolę. Protokół jest również dostępny na stronie 

internetowej www.radomysl.pl w BIP. W związku z tym Przewodniczący Rady 

Gminy zaproponował, aby przyjąć go bez odczytywania. 

Propozycja została zaakceptowana przez zebranych radnych. 

Protokół z poprzedniej sesji Rady Gminy został przyjęty bez odczytywania                      

w głosowaniu – 13 głosów „za” - jednogłośnie. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu przedstawicielom Biura 

Powiatowego Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w Stalowej Woli. 

Informacji na temat dopłat bezpośrednich, wysokości dotacji, środków na ten cel oraz 

Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 zawierającego działania i 

programy ukierunkowane na wsparcie rozwoju i modernizacji rolnictwa udzielili P. 

Tomasz Skulski i P. Grzegorz Długosz.  

 

 

http://www.radomysl.pl/
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Ad.IV. Godz. 949 

Wójt Gminy Jan Pyrkosz przedstawił informację z realizacji wniosków zgłoszonych 

na sesji  Rady Gminy odbytej  w dniu 09.05.14r. i Komisji Stałych. 

 

Wniosek zgłoszony przez radnego Bogdana Oszusta: 

1. „ Zwracam się z prośbą o podjęcie działań w celu zabezpieczenia brzegów 

rezerwatu orzecha wodnego w Pniowie oraz ścieżki rowerowej wzdłuż rezerwatu 

niszczonych przez bobry. Muszę nadmienić, że systemem gospodarczym nie jestem 

w stanie utrzymać brzegów jak również ścieżki w należytym stanie.” 

Odpowiedź: 

Zostało skierowane pismo do Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w 

Rzeszowie z prośbą o przyznanie środków finansowych na zakup materiałów 

zabezpieczających (siatek) w przedmiotowej sprawie. Na dzień dzisiejszy brak 

odpowiedzi. Koszt całego zadania jest wysoki. W budżecie gminy brak jest środków 

na ten cel. Ewentualnie będzie można postarać się o dofinansowanie pozyskanego 

przez LGD „Sanłęg” na realizację zadania. 

 

Wniosek radnego Mariusza Skwary: 

2. „ Zwrócić się do Zarządu Dróg o wykoszenie poboczy przy drodze powiatowej  

Antoniów – Dąbrówka.” 

Odpowiedź: 

Zostało skierowane pismo do Zarządu Dróg Powiatowych w Stalowej Woli. W 

odpowiedzi poinformowano, że pobocza przy drodze powiatowej Antoniów – 

Dąbrówka zostały wykoszone. 

 

Wniosek radnego Kazimierza Pasztaleńca: 

3. „Jestem radnym sołectwa najbardziej wysuniętym na północ. Apeluję do Wójta 

Gminy o stworzenie klimatu i terenu pod możliwość stacjonowania karetki 

pogotowia w m. Radomyśl. Parę lat temu ten temat był poruszany, ale nic z tego nie 

wynikło. Jak wszyscy wiemy wg ostatnich ustaleń karetka pogotowia powinna 

dojechać do chorego nie dłużej niż w 15 minut. Wiemy, że technicznie ze Stalowej 

Woli jest to niemożliwe. Proszę więc w miarę możliwości i kompetencji poczynić 

takie starania aby ludzie z odległych miejscowości w razie konieczności mogli być 

dostarczeni do szpitala powiatowego w jak najkrótszym czasie.” 

Odpowiedź: 

Wniosek został skierowany do Starostwa Powiatowego w Stalowej Woli. Wniosek 

jest zasadny. Trzeba postarać się i uzyskać poparcie Starosty Stalowowolskiego i 

Wojewody Podkarpackiego. W najbliższym czasie należy podjąć działania w tej 

sprawie. 

 

Wniosek radnego Jerzego Gorczycy: 

4. „ Zwracam się z prośbą o ustawienie na zakręcie drogi powiatowej Rzeczyca – 

Zarzecze w miejscowości Musików koło posesji Pani Sarek tablic prowadzących 

pojedynczych  (2 lewe,  2 prawe) lub tablic prowadzących ciągłych (lewe i prawe).” 
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Odpowiedź: 

W powyższej sprawie wystosowano pismo do Zarządu Dróg Powiatowych w 

Stalowej Woli. W odpowiedzi poinformowano, że wniosek został kierowany na 

posiedzenie Zespołu ds. Organizacji i Bezpieczeństwa Ruchu w Starostwie 

Powiatowym w Stalowej Woli. 

 

Wniosek radnego Stanisława Rybaka: 

5. „ Proszę o wydzielenie i przygotowanie do sprzedaży działki „przyszkolnej” 

wydzielonej z pastwiska, położonej naprzeciw posesji P. Romana Sowy. Środki 

uzyskane ze sprzedaży tej działki będą wykorzystane na zakup kostki i jej ułożenie 

przed Domem Ludowym. W chwili obecnej działka jest dzierżawiona za niewielkie 

kwoty.” 

Odpowiedź: 

Działka przyszkolna to obszar pastwiska o łącznej powierzchni 12 ha. Wniosek jest 

mało precyzyjny. Nie wiadomo czy chodzi o wydzielenie małej działki z tej 

powierzchni czy „wydzielenie” całej działki i przeznaczenie jej do dzierżawy czy 

sprzedaży.  

 

Wnioski zgłoszone przez radnego Stanisława Kosińskiego: 

6. „ Budowa chodnika przy drodze wojewódzkiej w Chwałowicach  - 3 km.” 

7. „ Odbudowa drogi wojewódzkiej w Chwałowicach – 900m.” 

8. „ Budowa drogi Chwałowice – Łążek”. 

9. „Budowa drogi przeciwpowodziowej Chwałowice - Popowice od cegielni do Pana 

Szeligi – 1000m.” 

10. „Budowa drogi przeciwpowodziowej od cegielni w stronę wału w Chwałowicach 

– 700m.” 

11. „ Dokończenie drogi przeciwpowodziowej koło stadionu - 400m.” 

12. „Budowa drogi przez wieś w Chwałowicach   - 1600m” 

13. „Budowa drogi koło Pana Hajduka – 200m”. 

14. „ Budowa drogi na Grudzy – 300m.” 

15. „Odbudowa drogi Chwałowice – Witkowice – 1600m.” 

16. „Budowa oświetlenia w Chwałowicach zgłoszonego na poprzednich sesjach.” 

17. „ Budowa 3 przystanków w Chwałowicach – Nowa Wieś, Grudza, Popowice”. 

Odpowiedź na powyższe wnioski: 

Brak środków budżecie gminy na realizację wniosków. 

18. „Oczyszczenie jeziora w Chwałowicach – 15 ha”. 

Odpowiedź: 

Jezioro będzie oddane w użyczenie stowarzyszeniu wędkarskiemu z Chwałowic, 

które będzie się zajmować gospodarowaniem i pielęgnowaniem jeziora. 

19. „Budowa drogi przeciwpowodziowej od Pana Tysa   do wału – 500m.” 

Odpowiedź: 

Remont może być wykonany ze środków FOGR. Na odcinku 100 m gdzie występuje 

zabudowa położona byłaby nawierzchnia asfaltowa. Pozostała część drogi zostałaby 

utwardzona. 
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Wniosek zgłoszony na posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa 

w dniu 06.05.14r. 

Wniosek radnego Bolesława Puki: 

Zorganizować objazdowe posiedzenie Komisji w zakresie przeglądu dróg 

przeciwpowodziowych położnych na terenie gminy. 

Odpowiedź: 

Wniosek może być zrealizowany podczas wyjazdowego posiedzenia Rady Gminy. 

 

Wniosek zgłoszony  na posiedzeniu Komisji Oświaty i Spraw Społecznych w 

dniu 07.05.14r. 

Radna Marzena Garbacz wystąpiła o dokończenie remontu brakującego odcinka 

drogi w Woli Rzeczyckiej – połączenie drogi wyremontowanej w 2013r. do drogi 

biegnącej w kierunku Kępy Rzeczyckiej  obok cmentarza i kościoła w Woli 

Rzeczyckiej.   

Odpowiedź: 

Brak środków w budżecie gminy na remont wspomnianego odcinka drogi. 

 

Wójt Gminy Jan Pyrkosz poinformował o przekazaniu placu budów pod ważne i 

duże inwestycje dotyczące modernizacji wałów przeciwpowodziowych na odcinku 

Czekaj Pniowski – Radomyśl oraz budowy zbiornika retencyjnego w Rzeczycy 

Długiej. Wykonawcą remontu obwałowań jest konsorcjum: firmy Plesmar z 

Warszawy i hiszpańskiej firmy CHM Obras z Alicante. Koszt wykonania 

modernizacji obwałowań, której zakończenie ma nastąpić w maju przyszłego roku  

szacuje się na 22 mln. zł.  Środki na ten cel zapewnił PZMIUW, a pochodzą z 

funduszy unijnych. Zbiornik wodny wybuduje sandomierskie konsorcjum, w skład 

którego wchodzi Przedsiębiorstwo Budownictwa Wodnego „PBW” i Zakład Usług 

Wodno – Melioracyjnych i Rekultywacji. Inwestycja zostanie zrealizowana nakładem 

2 mln. 900 tys. zł, a środki pochodzą z PROW, które pozyskał PZMiUW. Przewiduje 

się, że zakończenie prac nastąpi w kwietniu przyszłego roku. 

 Wójt powiadomił, że w dniu 26.06.br. nastąpi otwarcie ofert w Rzeszowie na 

budowę tras rowerowych Polski Wschodniej, która na terenie gminy będzie 

przebiegać na odcinku od Musikowia do Radomyśla w kierunku mostu na rz. San. 

Zadanie ma być zrealizowane do końca października 2015 r. 

 

Radny Stanisław Rybak odnosząc się do swojego wniosku wyjaśnił, że dotyczył on 

działki już wydzielonej z pastwiska i dzierżawionej przez jednego z rolników z 

Witkowic. Nie chodzi o całą działkę przyszkolną, a właśnie o tę działkę, a ściśle jej 

sprzedaż.  

 

Radny Stanisław Kosiński powiedział, że od 15 lat składa wnioski, które nie są 

realizowane. Powiedział, że była możliwość złożenia kolejnego wniosku na remont 

dróg przeciwpowodziowych, ale gmina tego nie uczyniła. Gmina nie jest 

zainteresowana bezpieczeństwem mieszkańców. Żadnych efektów nie widać przy 

budowie chodników, nie remontuje się dróg. Północna część gminy, a zwłaszcza m. 
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Chwałowice,  jest zaniedbana pod względem inwestycyjnym. Tymczasem w drugiej 

części gminy realizuje się duże inwestycje m.in. budowę zbiornika wodnego. 

 

Ad. V/1. Godz. 1005 

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na lata 2014-2020 przedstawiła Kierownik 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Magdalena Nowak – Wojtala. 

Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedłożony projekt uchwały. 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Gminy zarządził przegłosowanie projektu 

uchwały. 

W głosowaniu projekt uchwały został przyjęty – 14 głosów „za” – jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXXV/294/14 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.V/2. Godz.1022  

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy 

Radomyśl nad Sanem przedstawiła Inspektor ds. oświaty Joanna Dudzińska.  

Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedłożony projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził przegłosowanie projektu uchwały. 

W głosowaniu projekt uchwały został przyjęty – 14 głosów „za” – jednogłośnie.           

Uchwała Nr XXXV/295/14 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.V/3. Godz.1025  

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie ustalenia zasad odpłatności za świadczenia 

udzielane przez przedszkole publiczne prowadzone przez Gminę Radomyśl nad 

Sanem przedstawiła Inspektor ds. oświaty Joanna Dudzińska.  

Komisje Stałe nie zgłosiły uwag do przedstawionego projektu uchwały opiniując go 

pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził przegłosowanie przedstawionego projektu 

uchwały. 

W głosowaniu projekt uchwały przyjęto - 14 głosów „za” – jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXXV/296/14 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.V/4. Godz.1027  

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie nadania imienia szkołom wchodzącym w 

skład Zespołu Szkół w Antoniowie przedstawiła Inspektor ds. oświaty Joanna 

Dudzińska. 

Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedłożony projekt uchwały. 

Wskutek braku głosów na temat przedstawionego projektu Przewodniczący Rady 

Gminy zarządził jego przegłosowanie. 

W głosowaniu projekt uchwały został przyjęty – 14 głosów „za” – jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXXV/297/14 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu dyrektorowi Zespołu Szkół w 

Antoniowie Tadeuszowi Stopyrze, który przybył na sesję z grupą uczniów szkoły. 
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P. Stopyra wyraził zadowolenie z racji dobiegającej końca procedury nadania imienia 

szkołom. Podziękował Wójtowi gminy za pomoc i podjęte działania oraz  Radzie 

Gminy  za podjęcie uchwały, co w konsekwencji pozwoli w niedługim czasie na 

oficjalne posługiwanie się nadanym imieniem.  

 

Ad.V/5. Godz.1031  

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny 

nieruchomości przedstawił Wójt Gminy Jan Pyrkosz. 

Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedłożony projekt uchwały. 

Wskutek braku głosów na temat przedstawionego projektu Przewodniczący Rady 

Gminy zarządził jego przegłosowanie. 

W głosowaniu projekt uchwały został przyjęty – 14 głosów „za” – jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXXV/298/14 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.V/6/7/8. Godz.1034  

Projekty uchwał Rady Gminy w sprawie: 

 - rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy (dot. niewydzierżawienia  

pastwiska tj. działki nr ew. – część 317/2 o pow. 11,30 ha położonej w Antoniowie i 

niezamieszczenia  w ogłoszeniu przetargowym warunków, na jakich mogą być 

wypasane zwierzęta gospodarskie na w/w gruncie) 

-  rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy (dot. niewłaściwego usytuowania 

drogi gminnej oznaczonej jako działka nr ew. 359 położonej w m. Antoniów)  

- rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy (dot.  nierównego traktowania jego 

osoby w stosunku do innych mieszkańców wsi Antoniów, podmiotów gospodarczych 

i organizacji społecznych w zakresie wydzierżawiania mienia wiejskiego) 

zostały przedstawione przez Sekretarz Gminy Ewę Marynowską. 

Komisje Stałe po rozpatrzeniu skarg uznały je za bezzasadne.  

Radny Stanisław Kosiński wyraził opinię, że w tej sprawie powinien wypowiedzieć 

się sołtys wsi Antoniów, który będąc gospodarzem sołectwa jest najlepiej 

zorientowany w rozpatrywanych kwestiach.  

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że każda ze skarg została szczegółowo 

przedstawiona na posiedzeniach Komisji, a wyjaśnienia w formie pisemnej zostały 

dołączone do projektów uchwał. Jeżeli ktoś chce zabrać głos lub może wnieść coś 

nowego do sprawy to zostaniu mu udzielny głos.  

Sołtys wsi Antoniów Zbigniew Lachowski powiedział, że Stanisław Czernikowski 

dzierżawi obecnie część pastwiska obok szkoły w Antoniowie w kierunku tzw. „Pod 

górą”. Nadmienił, że zwrócił się do P. Czernikowskiego, gdy ten  występował o 

dzierżawę aby wydzierżawił całość pastwiska, na nie tylko jego część. Lecz ten nie 

wyraził chęci dzierżawy całego gruntu. Aktualnie są problemy z wykaszaniem 

pozostałej niedzierżawionej przez P. Czernikowskiego części pastwiska. Sołtys 

oznajmił, że zwracają się teraz  do niego mieszkańcy o wykoszenie trawy na tym 

terenie. P. Lachowski oznajmił, że zrozumiałym jest, iż sołtys powinien zadbać o 

wykoszenie traw  w miejscach publicznych, ale już przed posesjami mieszkańców nie 

ma obowiązku. Sołtys dodał, że P. Czernikowski notorycznie  zgłasza mu swoje 

problemy i porusza różne sprawy. 
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Wobec braku dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy zarządził 

głosowanie w kwestii zasadności wniesionych skarg. 

W głosowaniu za uznaniem skargi dot. niewydzierżawienia  pastwiska tj. działki nr 

ew. – część 317/2 o pow. 11,30 ha położonej w Antoniowie i niezamieszczenia  w 

ogłoszeniu przetargowym warunków, na jakich mogą być wypasane zwierzęta 

gospodarskie na w/w gruncie za zasadną nie głosował żaden radny. 

Za uznaniem skargi za bezzasadną głosowało 13 radnych. 

Jeden  radny wstrzymał się od głosu. 

Wobec powyższego uznano skargę za bezzasadną. 

Uchwała Nr XXXV/299/14 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

W głosowaniu za uznaniem skargi dot. niewłaściwego usytuowania drogi gminnej 

oznaczonej jako działka nr ew. 359 położonej w m. Antoniów za zasadną nie 

głosował żaden radny. 

Za uznaniem skargi za bezzasadną głosowało 13 radnych. 

Jeden  radny wstrzymał się od głosu. 

Wobec powyższego uznano skargę za bezzasadną. 

Uchwała Nr XXXV/300/14 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

W głosowaniu za uznaniem skargi dot. nierównego traktowania jego osoby w 

stosunku do innych mieszkańców wsi Antoniów, podmiotów gospodarczych i 

organizacji społecznych w zakresie wydzierżawiania mienia wiejskiego za zasadną 

nie głosował żaden radny. 

Za uznaniem skargi za bezzasadną głosowało 13 radnych. 

Jeden  radny wstrzymał się od głosu. 

Wobec powyższego uznano skargę za bezzasadną. 

Uchwała Nr XXXV/301/14 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zarządził przerwę w obradach. 

Po przerwie wznowiono obrady i przystąpiono do rozpatrzenia kolejnego punktu. 

 

Ad. V/9. Godz. 1107 

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2013r. przedstawiła i 

omówiła Skarbnik Gminy Anna Szeliga. 

Następnie Skarbnik Gminy  przedstawiła i omówiła sprawozdanie z wykonania 

budżetu za 2013 rok, sprawozdanie finansowe oraz informację o stanie mienia 

komunalnego wg stanu na dzień 31.12.2013r. 

Przedstawione sprawozdania oraz informacja stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu. 

W dalszej części Skarbnik Gminy odczytała uchwałę Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Rzeszowie Nr XIV/73/2014 z dnia 7 kwietnia 2014r. w sprawie 

opinii  o przedłożonym przez Wójta Gminy Radomyśl nad Sanem sprawozdaniu 

rocznym  z wykonania budżetu gminy za 2013 rok.   
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Skład Orzekający RIO pozytywnie zaopiniował przedłożone przez Wójta Gminy 

Radomyśl nad Sanem  sprawozdanie z wykonania budżetu za 2013 rok stwierdzając, 

że dane wykazane w przedłożonym sprawozdaniu zachowują wzajemną spójność, 

zgodność rachunkową oraz zgodność z danymi wykazanymi w sprawozdaniach 

budżetowych.  

Uchwała Składu Orzekającego RIO Nr XIV/73/2014 stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

Następnie Przewodniczący Komisji Stałych Rady Gminy przedstawili opinie Komisji 

wypracowane na posiedzeniach odnośnie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 

2013r.  

Komisja Rewizyjna, Komisja Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa oraz Komisja 

Oświaty i Spraw Społecznych nie zgłosiły uwag do przedstawionego projektu 

uchwały opiniując go w głosowaniu pozytywnie.  

Zabierając głos radny Stanisław Kosiński zapytał co było powodem mniejszego 

wykonania planu dochodów. 

Skarbnik Gminy Anna Szeliga powiedziała, że wyjaśniała już co było przyczyną 

niskiego wykonania w przypadku dochodów majątkowych w stosunku do planu. 

Było to spowodowane nie spłynięciem środków zewnętrznych z RPO i PROW w 

zakresie realizacji inwestycji. Umowy były podpisane, ale nie wszystko jest zależne 

od gminy. Skarbnik Gminy nadmieniła, że plan jest tylko założeniem i nigdy nie było 

przypadku, aby został on w 100 % zrealizowany.  

Wobec braku  dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Edward 

Wermiński zarządził głosowanie nad przedstawionym projektem uchwały. 

W głosowaniu przedłożony projekt uchwały został przyjęty – 13 głosów „za” – 

jednogłośnie ( w trakcie głosowania nieobecny był radny Bolesław Puka). 

Uchwała Nr XXXV/302/14 Rady Gminy Radomyśl nad Sanem w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu gminy za 2013r.  stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Ad. V/10. Godz. 1120 

W tym punkcie porządku obrad przystąpiono do rozpatrzenia projektu uchwały Rady 

Gminy w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2013r.  

W imieniu Komisji Rewizyjnej głos zabrał Z-ca Przewodniczącego  Komisji Jerzy 

Gorczyca, który przedstawił wniosek Komisji Rewizyjnej z dnia 25.04.2014r. w 

sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Radomyśl nad Sanem za rok 2013. 

Komisja dokonała rozpatrzenia:  

1) sprawozdań finansowych za 2013r. obejmujące:  

-  bilans z wykonania budżetu gminy, 

- łączny rachunek zysków i strat obejmujący dane wynikające z rachunków 

zysków i strat samorządowych jednostek budżetowych, 

- łączne zestawienie zmian w funduszu obejmujące dane wynikające z 

zestawień zmian w funduszu samorządowych jednostek budżetowych. 
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2) sprawozdania z wykonania budżetu za 2013r. wraz z opinią Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o tym sprawozdaniu,  

3) informacji  o stanie mienia j.s.t. Gminy Radomyśl nad Sanem za 2013r. 

Na podstawie rozpatrywanych materiałów źródłowych, wysłuchanych informacji 

Komisja stwierdziła, iż realizując budżet  roku 2013, Wójt Gminy kierował się 

zasadą celowości, legalności i oszczędności w procesie gospodarowania środkami 

publicznymi. 

Komisja Rewizyjna nie wniosła uwag do przedstawionych sprawozdań oraz 

informacji i pozytywnie zaopiniowała  wykonanie budżetu za 2013r. 

Wobec powyższego Komisja wnioskowała o udzielenie Panu Janowi Pyrkoszowi – 

Wójtowi Gminy Radomyśl nad Sanem absolutorium za 2013 rok. 

Wniosek Komisja przyjęła w głosowaniu jawnym jednogłośnie - 5  głosów za 

udzieleniem  absolutorium. 

Przedstawiony wniosek stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

W dalszej części posiedzenia Z-ca Przewodniczącego  Komisji Rewizyjnej Jerzy 

Gorczyca odczytał uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Rzeszowie Nr XIV/114/2014 z dnia 8 maja 2014r. w sprawie opinii o 

przedłożonym przez  Komisję Rewizyjną Rady Gminy Radomyśl nad Sanem  

wniosku o udzielenie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2013 rok. 

Skład Orzekający RIO pozytywnie zaopiniował wniosek Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Radomyśl nad Sanem o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2013 rok. 

Skład Orzekający stwierdził, że wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie 

absolutorium dla Wójta Gminy wypracowany na podstawie pozytywnej oceny 

wykonania budżetu za 2013r. sporządzony został we właściwym trybie, po 

przeprowadzeniu rozpatrzenia właściwych dokumentów źródłowych i jest poprawny 

pod względem formalnym.  

Przedstawiony wyżej dokument stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

W dalszej części posiedzenia  Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i 

Rolnictwa oraz Komisji Oświaty i Spraw Społecznych przedstawili opinie Komisji na 

temat projektu uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2013r. 

Obydwie Komisje nie zgłosiły uwag do przedstawionego projektu uchwały opiniując 

go w głosowaniu pozytywnie. 

Zabierając głos radny Stanisław Kosiński zapytał jak wygląda sprawa budowy 

chodnika w Chwałowicach. Powiedział, że ta sprawa ciągnie się od kilkunastu lat. 

Jak dotąd konkretnych efektów nie ma. Poinformował, że wg jego wiedzy 6 lutego 

br. Wójt Gminy przebywał  w Rzeszowie, gdzie odbyło się spotkanie  odnośnie 

budowy chodników. Radny zwrócił się o informacje na temat tego spotkania. 

Wójt Gminy Jan Pyrkosz w kwestii  budowy chodnika oznajmił, że wielokrotnie 

wyjaśniał, dlaczego przedłużają się prace związane z realizacją zadania. 

Przypomniał, że miały na to wpływ  względy obiektywne, nie wynikające  ze złej 

woli działania urzędu. Gmina podjęła się tematu budowy chodników i ich 

zaprojektowania  w czterech miejscowościach przy drogach wojewódzkich. Pierwszą 

kwestią wstrzymującą prace projektowe, było to, że Zarząd Dróg Wojewódzkich nie 
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miał wyznaczonego pasa drogowego. Drugą kwestią powodującą utrudnienia w 

projektowaniu była upadłość firmy projektowej, której zobowiązania przejął syndyk 

masy upadłościowej. Dodatkowo wyszły problemy związane z odwodnieniem terenu 

pod budowę chodników. Wójt nadmienił, że opracowanie projektu technicznego jest 

czasochłonnym działaniem, wymaga wielokrotnych uzgodnień nie tylko Zarządem 

Dróg Wojewódzkich jako zarządcą drogi ale i innymi jednostkami.  

Obecnie jest wydana decyzja o środowiskowych uwarunkowaniach inwestycji, trwa 

postępowanie o wydanie pozwolenia na budowę.  

Odnośnie spotkania w dniu 06.02.2014 r. w PZDW w Rzeszowie Wójt wyjaśnił, że 

było to posiedzenie rady technicznej opiniującej projekt techniczny wykonania 

chodnika. Na tym spotkaniu obecni byli przedstawiciele PZDW, projektanci tej 

inwestycji, którzy mieli poprawić projekt. 

Wójt nadmienił, że na tym spotkaniu ustalono, że budowa chodników przy drogach 

wojewódzkich będzie realizowana przez Podkarpacki Zarząd Dróg Wojewódzkich w 

Rzeszowie w trybie ustawy o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji 

inwestycji w zakresie dróg publicznych. Zastosowanie tej ustawy określa m.in., że 

pozwolenie na budowę składane jest przez PZDW, nie ma potrzeba uzyskiwania 

zgód właścicieli na wejście poza pas drogowy. 

Wobec braku głosów w dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Gminy zarządził 

głosowanie projektu uchwały Rady Gminy w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2013r.  

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty – 14 głosów „za” – 

jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXXV/303/14 Rady Gminy Radomyśl nad Sanem w sprawie udzielenia 

Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2013r.  stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

Zamykając ten punkt porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy złożył gratulacje 

Wójtowi Gminy za udzielone absolutorium z tytułu wykonania budżetu. 

Wójt Gminy w imieniu własnym i pracowników samorządowych, którzy 

uczestniczyli w procesie realizacji zadań budżetowych, podziękował Radzie Gminy 

za udzielone absolutorium za 2013 r.  

 

Ad.V/11. Godz.1138  

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie udzielenia pomocy finansowej samorządowi 

Powiatu Stalowowolskiego na realizację zadania publicznego przedstawił Wójt 

Gminy Jan Pyrkosz. 

Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedłożony projekt uchwały. 

Wskutek braku głosów na temat przedstawionego projektu Przewodniczący Rady 

Gminy zarządził jego przegłosowanie. 

W głosowaniu projekt uchwały został przyjęty – 14 głosów „za” – jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXXV/304/14 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.V/12. Godz.1142  

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

przedstawiła Skarbnik Gminy Anna Szeliga. 
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Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedłożony projekt uchwały. 

Nie zgłoszono pytań i uwag do przedłożonego projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie przedstawiony projekt 

uchwały. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty – 13 głosów „za” – 

jednogłośnie ( trakcie głosowania nieobecna była radna Małgorzata Krawiec). 

Uchwała Nr XXXV/305/14 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.V/13. Godz.1145  

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2014 rok 

przedstawiła Skarbnik Gminy Anna Szeliga. 

Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedłożony projekt uchwały. 

Wskutek braku głosów na temat przedstawionego projektu Przewodniczący Rady 

Gminy zarządził jego przegłosowanie. 

W głosowaniu projekt uchwały został przyjęty – 14 głosów „za” – jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXXV/306/14 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Ad.V/14. Godz.1148  

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie wniosku o nadanie Srebrnego Krzyża 

Zasługi dla Wójta Gminy Pana Jana Pyrkosza przedstawiła Z-ca Wójta Gminy 

Małgorzata Nowak. 

Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedłożony projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził przegłosowanie projektu uchwały. 

W głosowaniu projekt uchwały został przyjęty – 14 głosów „za” – jednogłośnie. 

Uchwała Nr XXXV/307/14 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zarządził przerwę w obradach, w trakcie 

której dokonano objazdu terenu gminy poświeconego zapoznaniu się z inwestycjami 

gminnymi. 

Po przerwie wznowiono obrady i przystąpiono do rozpatrzenia kolejnego punktu. 

 

Ad. VI. Godz.1337 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński odczytał treść pisma P. Jadwigi 

Kulig, które wpłynęło do Rady Gminy i dotyczyło wezwania do usunięcia naruszenia 

przepisów prawa poprzez podjęcie w dniu 09.05.14r. przez Radę Gminy  uchwał: 

- Nr XXXIV/289/2014 w sprawie przystąpienia do sporządzenia III zmiany Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Radomyśl nad 

Sanem 

- Nr XXXIV/291/2014 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego „Linia elektroenergetyczna 220kV” 

 

Radca prawny Elżbieta Hyjek - Czerkies przypomniała, że P. Kulig wypowiadała się 

już dwukrotnie na temat przedmiotowych  uchwał. Podając swoje argumenty 

kwestionowała zgodność z prawem tych aktów. W piśmie podała, że uchwały 

naruszają m.in. przepisy Konstytucji RP. Ze strony P. Kulig pismo jest zapowiedzią 
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wystąpienia na drogę sądową o czym wspominała już wcześniej. Radca nadmieniła, 

że aby zaskarżyć uchwałę trzeba najpierw wyczerpać tryb. Pismo P. Kulig 

wzywające do usunięcia naruszenia prawa jest pierwszym etapem procesu. Później 

możne zaskarżyć uchwały do sądu.  Obecnie Rada Gminy może rozpatrzyć zarzuty 

zawarte w piśmie merytorycznie i podjąć uchwałę zawierającą zapis uznający bądź 

nie argumenty skarżącej i uchylającą poprzednie uchwały. Rada może też  

pozostawić sprawę bez rozpatrzenia. Wówczas P. Kulig może zaskarżyć do sądu 

uchwały w terminie 30 dni od otrzymania odpowiedzi od Rady Gminy albo w 

terminie 60 dni od dnia wpłynięcia rozpatrywanego dzisiaj pisma do Rady Gminy, po 

bezskutecznym wezwaniu Rady do usunięcia naruszenia prawa.  Radca nadmieniła, 

że przedmiotowe  uchwały są uchwałami intencyjnymi, rozpoczynającymi procedurę 

sporządzenia zmian w studium i mpzp. Uchwały te o niczym nie przesadzają. Wobec 

tego zarzuty P. Kulig są nieaktualne i przedwczesne. Można byłoby je rozpatrywać w 

przypadku gdyby Rada uchwaliła zarówno studium jak i mpzp. Wówczas można by 

mówić o ewentualnym naruszeniu m.in. prawa własności.  

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że obecnie radni powinni się 

wypowiedzieć i wyrazić swoje stanowisko w tej sprawie.  

Radca oznajmiła, że Rada musi zdecydować czy będzie trzeci raz rozpatrywać 

uchwały i argumenty czy udzieli odpowiedzi, że ewentualnie podtrzymuje swoje 

wcześniejsze stanowisko wyrażone uchwałami bądź pozostawi pismo bez 

rozpatrzenia. Radca dodała, że przedmiotowe uchwały zostały zalegalizowane przez 

nadzór prawny urzędu wojewódzkiego.   

Wójt nadmienił, że gminę wiąże umowa z zakładem energetycznym mówiąca, że 

gmina będzie prowadzić prace planistyczne, więc wydaje się, że stanowisko o 

przystąpieniu do opracowania planu i zmiany studium należałoby podtrzymać.  

Radna Marzena Garbacz wyraziła zdanie, że Rada Gminy dużego wyboru w tym 

przypadku nie ma. Powiedziała, że nie widzi potrzeby kolejnego rozpatrywania 

uchwał. Rada podjęła swoją decyzję, trzeba jej się trzymać i być konsekwentnym. 

Należałoby odpowiedzieć P. Kulig, że Rada Gminy podtrzymuje swoje stanowisko. 

Zdanie radnej poparł radny Jan Ziemniak. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie 

propozycję radnej Marzeny Garbacz. 

W głosowaniu propozycję przyjęto – 13 głosów „za” – jednogłośnie (nieobecny 

radny Jerzy Ryzak).  

 

Radny Jerzy Gorczyca poinformował, że na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej 

wystąpił z wnioskiem o nadanie Krzyża Zasługi  dla Przewodniczącego Komisji  

Pana Kazimierza Pasztaleńca za działalność i zaangażowanie na rzecz gminy i 

społeczności lokalnej. Komisja poparła ten wniosek i przyjęła go. Zwrócił się o 

poparcie tej propozycji.  

Wójt Gminy przyznał, że wniosek jest jak najbardziej zasadny i zostanie rozpoczęta 

procedura nadania orderu dla P. Pasztaleńca. 

 

Podczas  sesji zgłoszono następujące wnioski: 

Wniosek zgłoszony przez radnego Bolesława Pukę: 
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1. „ Zlecić inwentaryzację działek leśnych o Nr 904/4, 904/5. Bez aktualnej 

inwentaryzacji nie można wykonać żadnych prac związanych z pozyskaniem drewna 

z tych działek. Zdaniem leśniczego rosnący tam las wymaga przeprowadzenia 

trzebieży.”  

 

Wnioski zgłoszone przez radnych: Małgorzatę Krawiec, Marzenę Garbacz, Jana 

Ziemniaka. 

2. „ Proszę zwrócić się do PKP z wnioskiem o wykoszenie zarośli na torach w 

okolicy przejazdów w Kępie Rzeczyckiej. Widoczność jest obecnie bardzo 

ograniczona.” 

3. „Proszę zwrócić się do PKP z wnioskiem o podniesienie zaniżonej drogi w 

miejscowości Wola Rzeczycka – koniec asfaltu drogi osiedlowej do peronu.  Droga 

jest rozjeżdżona, w okresie deszczowym zbiera się tam deszczówka, teren jest 

grząski. Utrudnia to poruszanie pieszo czy rowerem mieszkańcom.” 

 

Wnioski zgłoszone przez radnego Stanisława Kosińskiego: 

4. „ Budowa chodnika przy drodze wojewódzkiej w Chwałowicach  - 3 km.” 

5. „ Odbudowa drogi wojewódzkiej w Chwałowicach w stronę granicy woj. 

Lubelskiego– 900m.” 

6. „ Budowa drogi Chwałowice – Łążek”. 

7. „Budowa drogi przeciwpowodziowej Chwałowice - Popowice od cegielni do Pana 

Szeligi – 1000m.” 

8. „Budowa drogi przeciwpowodziowej od Pana Tysa  w stronę  wału – 500m.” 

9. „Budowa drogi przeciwpowodziowej od cegielni w stronę wału w Chwałowicach – 

700m.” 

10. „ Dokończenie drogi przeciwpowodziowej koło stadionu - 400m.” 

11. „Odbudowa drogi przez wieś w Chwałowicach   - 1600m” 

12. „Budowa drogi przeciwpowodziowej koło Pana Hajduka – 200m”. 

13. „ Budowa drogi przeciwpowodziowej na Grudzy koło Pana Kamińskiego  – 

300m.” 

14. „Odbudowa drogi Chwałowice – Witkowice – 1600m.” 

 

15. „Budowa oświetlenia w Chwałowicach zgłoszonego na poprzednich sesjach.” 

16. „Odmulenie  jeziora w Chwałowicach”. 

17. „ Wystąpić do Zarządu Powiatu  o ujęcie drogi Chwałowice – Witkowice 

(1600m) jako drogi powiatowej.” 
 

Ad. VII. Godz. 1351 

Na tym zakończono obrady XXXV sesji Rady Gminy. 

 

Protokołował: 

Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 

 

Piotr Chodur 

 


